
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for Grøn Trepart

Dato: 6. september 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1140
Er ministeren enig i, at intentionen med ordningen permanent ekstensivering er at ændre 
den arealmæssige drift til en mere naturnær anvendelse, der vil bidrage positivt til biodi
versiteten og give den enkelte landmand en aktiv rolle som naturforvalter? Vil ministeren 
redegøre for, hvordan denne intention stemmer overens med muligheden for at opsætte 
solceller på arealer, der er omfattet af ordningen Permanent Ekstensivering? I vejlednin
gen til ordningen står: ”Der må ikke være solceller på arealet ved tilsagnsperiodens start 
den 1. januar 2025. Det er dog muligt efterfølgende at opstille solceller på arealet jvf. 
gældende regler om det”.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Theresa Scavenius 
(UFG).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på theresa.scavenius@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand

1/1

Offentligt
MOF Alm.del - Spørgsmål 1140

Miljø- og Fødevareudvalget 2023-24


